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SKIBBY BYRÅD

1. Udvalgsdagsordener
Dagsordener fra afholdte møder i følgen
de udvalg er udsendt tidligere:
Ejendomsudvalget - den 27. januar 
Kulturelt udvalg - den 25. januar 
Socialudvalget - den 26. januar 
Hovedudvalget for adm. - den 5. januar 
Hovedudv. for tekn. omr. - den 2. februar 
Hovedudv. for soc. omr. - den 11. februar 
Sikkerhedsudvalget - den 8. februar 
SSP-udvalget - den 9. februar 
Økonomiudvalget - den 9. februar
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2. Opstilling af bådebro i Vellerup vig. 
Vellerup vig bro- og bådelaug v/J.A. 
Traugott har ansøgt Trafikministeriet om 
tilladelse til opstilling af bådebro i 
Vellerup vig.
Ministeriet anmoder byrådet om en udtal
else.
Svarskrivelsen til Trafikministeriet bør 
indeholde oplysning om:
- at bådelauget ikke har adkomst til 
matr. nr. 6-p,

- at Isefjordslaboratoriet bør høres,
- Naturfredningsnævnets kendelse af 16. 
april 1976.

Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget anbefaler, at svarskri
velse udfærdiges på baggrund af de oven
nævnte oplysninger.

Grundejerforeningen er blevet forespurgt 
den 11. februar 1988 og udtalelse herfra 
fremgår af vedlagte forslag til svar
skrivelse.
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Zonelovstilladelse til frastykning af 
medhjælperbolig fra Torp Ladegård matr, 
nr. 1-a og 1-d Torpegård, Skuldelev
Der ansøges for ejeren om tilladelse til 
frastykning af overflødiggjort medhjæl
perbolig. Boligen er placeret 0,5 km fra 
driftsbygningerne i udkanten af gårdens 
jordtilliggende.
Jordbrugskommissionen har ingen indven
dinger mod frastykning af ovennævnte be
boelsesbygning .
Området er beliggende i landzone og Ho
vedstadsrådet er zonelovsmyndighed. 
Kortbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller, at ansøg
ningen fremsendes til Hovedstadsrådet med 
anbefaling.
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4) Zonelovstilladelse til udstykning af 4 
parceller af matr.nr. 4-a Vellerup by, 
Vellerup
Journal nr. 01.03.03G01/28-3-10-26 
Ejer ansøger om udstykningstilladelse 
til 4 parceller af ovennævnte ejendom. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Ejendomsudvalget indstiller, at der med
deles tilladelse til de 4 parceller. 
Socialdemokratiet indtager særstandpunkt 
med hensyn til de 2 sydlige grunde.
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. Andelsboligbebyggelsen Jernhøj - beplant
ningsplan
Arkitekt Steen Berthelsen har fremsendt - 
beplantningsplan for ovennævnte bebyggel-_ 
se. I henhold til bestemmelserne i lo
kalplan nr. 50, § 7, stk 8 skal beplant
ningsplanen godkendes af byrådet. Beplant
ningsplanen følger den af byrådet tidli- _ 
gere godkendte bebyggelsesplan. 
Ejendomsudvalget fremsender sagen til 
byrådet med anbefaling. ~
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Hanghøjgård - nedlæggelse af beboelses
lejlighed
Det kommunale lejemål i tagetagen af stu
ehuset på Hanghøjgård er blevet ledigt 
pr. 1. januar 1988.
Indstillingsbilag vedlagt.
Forvaltningen indstiller, at lejligheden 
nedlægges som beboelseslejlighed, såle
des at den kan anvendes til midlertidi
ge, forskelligartede aktiviteter på Hang
højgård .
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Styring af kommunens økonomi i 1988
på økonomiudvalgets møde den 8. december 
1987 blev den økonomiske styring i Skib
by kommune drøftet, på baggrund af for
slag fra administrationen, til en tætte
re styring af økonomien i 1988. 
Administrationen ville på økonomiudval
gets møde i februar 1988 fremlægge for
slag, med oplæg f.eks. til,
- hvorledes sager bør belyses økonomisk 

før der tages beslutning i fagudvalg
- hvornår sager om tillægsbevillinger 

kan forelægges økonomiudvalg/byråd, og
- hvorledes likviditetsoversigt m.v. bør 

udformes
således at oversigterne kan give økonomi
udvalgets medlemmer klarere overblik over 
kommunens økonomiske situation.
På denne baggrund har forvaltningschef
gruppen udarbejdet et forslag. Forslaget 
har i møde den 28. januar 1988 været 
drøftet med borgmester, viceborgmester 
og udvalgsformænd.
Forslaget er inddelt i de generelle be
mærkninger fra side 1 - 4 og forslag til 
ændringer fra side 4 - 7 .
Økonomiudvalget fremsender i møde den 9. 
februar 1988 forslaget til byrådet med 
anbefaling.
Forslag til rettelse på side 5: Grænsen 
for disponering fastsættes til kr.
25.000.
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8. Revisionsberetning nr. 30
Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning om revisionsbesøg i perioderne 
fra 8. til 19. oktober, 2. til 3. novem
ber og 11. til 18. november 1987 - delbe
retning for regnskabsåret 1987. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den

i byrådssalen

9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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. opførelse af støttet byggeri på ejendom
men Stationsvej 14
Ved skrivelse af 12. januar 1988 har fir
maet Larsen & Nielsen Entreprise A/S 
bedt om Skibby kommunes stillingtagen til 
opførelse af støttet byggeri, for eksem
pel andelsboliger på ejendommene matr. 
nr. 73-a og 73-b Skibby by, Skibby, hvor 
Superfos i dag driver foderstofforret
ning .
Ejendomsudvalget anbefaler, at området 
kan overføres til boligområde, såfremt 
ejeren ønsker dette. Bebyggelsesprocenten 
fastsættes til 25.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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10. Lokalplan nr. 58, boligområde ved Sydmar
ken - Venslev - endelig vedtagelse
Byrådet godkendte på sit møde den 19. 
august 1987 forslag til ovennævnte lo
kalplan.
Ankefristen udløb den 27. oktober 1987. 
Amtsarkæologisk kontor har meddelt, at 
man ikke finder anledning til at fremsæt
te ønske om undersøgelser i området.
Der er kommet indsigelser fra Marianne 
Rosén og Bjarnie Petersen samt deres as- 
vokat, ligsom Hovedstadsrådet den 26. 
oktober 1987 har fremsendt anke imod be
byggelsens omfang.
Hovedstadsrådet har i ny skrivelse af 8. 
januar 1988 taget lokalplanens indhold 
til efterretning under forudsætning af, 
at kommuneplanen bringes i overensstem
melse med lokalplanen for så vidt angår 
det samlede antal boliger, der opføres 
i landsbyen.
Ejendomsudvalget anbefaler at lokalplan 
nr. 58 vedtages endeligt.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
Gitte Schønemann deltog ikke i sagen på 
grund af inhabilitet.
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Forslag til tillæg nr. 3 til Skibby kom
muneplan 1984-91 for Venslev landsby
Hovedstadsrådet har som betingelse for 
godkendelse af lokalplan nr. 58 krævet 
at kommuneplanen bringes i overensstem
melse med lokalplanen for så vidt angår 
det samlede antal boliger, der kan opfø
res i landsbyen.
Forvaltningen har udarbejdet et forslag 
til kommuneplantillæg, som tilgodeser 
ovennævnte forhold.
Efter at byrådet har vedtaget planfor
slaget, skal dette offentliggøres i 8 
uger, hvorefter byrådet kan vedtage det 
endeligt.
Ejendomsudvalget anbefaler forslag til 
tillæg nr. 3 til Skibby kommuneplan 
1984-91.
Økonomiudvalget besluttede i møde den 9. 
februar 1988 at fremsende sagen til by
rådets afgørelse.
Gitte Schønemann deltog ikke i sagens 
behandling på grund af inhabilitet.
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1 2 . Forslag til tillæg nr. 3 til Skibby kom
muneplan 1984-91 for Venslev landsby
Det er nødvendigt at udvide den sydlige 
del af erhvervsområde E10 af hensyn til 
virksomheden HC-handelscenters ekspansi
onsmuligheder .
Forvaltningen har udarbejdet et forslag 
til kommuneplantiliæg, som tilgodeser 
ovennævnte forhold.
Efter at byrådet har vedtaget planfor
slaget, skal dette offentliggøres i 8 
uger, hvorefter byrådet kan vedtage det 
endeligt.
Ejendomsudvalget anbefaler forslag til 
tillæg nr. 3 til Skibby kommuneplan 
1984-91.
Økonomiudvalget besluttede i møde den 9. 
februar 1988 at fremsende sagen til byrå
dets afgørelse.
Teknisk forvaltning vil udarbejde yderli
gere bilag vedrørende E 10, som udsendes 
inden byrådsmødet.
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Prioritering af rækkefølgen på andelsbo
liger
I henhold til Boligstyrelsens cirkulære 
vedrørende støtte til private andelsboli
ger behandles støttetilsagn enten i den 
rækkefølge de indkommer eller efter en 
prioritering, som kommunen kan foretage. 
Da antallet af ansøgninger efterhånden 
er ret omfattende, og det da er i kommu
nens interesse at have overblik over, 
hvor mange boliger, der ønskes bygget i 
de forskellige områder af kommunen, har 
teknisk forvaltning forelagt en række 
foreløbige projekter til prioritering i 
ejendomsudvalget, nemlig:
24 boliger i Sølvkær (det er muligt at

opføre 60-90 boliger) 
10-12 boliger ved Skuldelevvej 
6 boliger i Sønderby,

32 boliger i Hjortehaven 
12 boliger ved Røgerupvej,
25-35 boliger på Superfos's grund,
20-25 boliger i Hjortehaven 
Herudover har Skibby Totalbyg henvendt 
sig, idet de ønsker at købe egnede area
ler til opførelse af andelsboliger. 
Teknisk forvaltning har foreslået priori
teringsrækkefølge i intern notits af 
21/1-88.
Ejendomsudvalget anbefaler, at følgende 
prioriteringsrækkefølge i h.t. teknisk 
forvaltnings interne notat af 21/1-88 
godkendes:
1. Sølvkær III 24 boliger i 1988.
2. 3-ai Skibby, Skuldelevvej 10-12 boli

er i 1989.
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Fortsat
3. Hjortehaven, 32 boliger i 1989.
4. Hjortehaven, 26 boliger i 1991.
5. Stationsvej (Superfos grunden) 25-35 

boliger i 1992.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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14- Forslag til byggeprogram vedr. De gamles 
Hjem
Styregruppen vedr. De gamles Hjem frem
sender forslag af 29. december 1987 til 
byggeprogram vedrørende ældreboliger 
m.v. på De gamles Hjem bilagt tilhørende 
tegninger og rumkravsbeskrivelser. Tek
nisk forvaltning og socialudvalget har 
i samarbejde udarbejdet forslag til 
tidsplan for etablering af ældreboliger
ne.
Materialet er - med udgangspunkt i oven
stående samt i skrivelse af 7. januar 
1988 fra socialudvalgsformanden vedrøren
de personalemæssige konsekvenser af etab
leringen af ældreboliger - suppleret med 
socialforvaltningens notat af 18. januar 
1988 vedr. budgetterede driftsudgifter 
efter etablering af ældreboliger og soci
alforvaltningens notat af 19. januar 
1988 vedrørende budgetterede anlægsudgif
ter ved ombygning af De gamles Hjem. 
Socialforvaltningen foreslår i overens
stemmelse med styregruppens indstilling 
på mødet den 13. januar 1988 følgende:
1. At forslag til byggeprogram med tilhø

rende tegninger og rumkravsbeskrivel
ser fremsendes til byrådet med anbefa
ling .

2. At forslag til tidsplan vedr. etable
ring af ældreboliger fremsendes til 
byrådet med anbefaling.

3. At styregruppen nedlægges, når denne 
har fremsendt forslag til dispositi
onsplan til socialudvalget.

fortsættes.....
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Fortsat
4. At den hidtidige styregruppe dog får 

udtaleret, når forslag til plan for " 
udenomsarealer ved De gamles Hjem fore-i 
ligger.

5. At det anbefales, at der - når dispo
sitionsplan foreligger og byggesagen “ 
herefter overgår til ejendomsudval- -
gets regie - nedsættes en tekniker
gruppe, jfr. bemærkninger i forslag
til tidsplan vedr. ældreboliger, hvo- ~ 
ri også socialinspektøren og pleje- - 
hjemsforstanderen indgår, og hvortil 
der knytter sig en forpligtigelse til 
at indkalde relevante personer (perso
nale og brugere) ad hoc i det videre - 
sagsforløb.

Socialudvalget sagen fremsendes til byrå
det med anbefaling af pkt. 1-5, som fo- " 
reslået af socialforvaltningen. -
Udtalelser fra lokalsamarbejdsudvalget 
i hjemmeplejen er indarbejdet i bygge
programmet - dog bortset fra placeringen 
af ergoterapeuten, da denne påtænkes pla- - 
ceret i lokaler på Nordhøj.
Udtalelser fra sagsbehandlende ergoterape
ut indgår i de forestående overvejelser 
om den totale birumsfunktion på Nordhøj. - 
Socialudvalget tilkendegiver i øvrigt, .
at de kommende ældreboliger på DGH - når 
disse er taget i brug af personer, som 
er visiteret til ældreboliger - er at * 
sidestille med andre ældreboliger i kom- _ 
munen (dvs. efter samme visitationskrite
rier) .
Plejehjemsbeboere bliver betjent via ple-
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Fortsat
jehjemsfunktionen.
Beboere, der er visiteret til ældreboli
ger, bliver betjent af hjemmeplejen og 
med samme serviceniveau som andre hjemme
boende pensionister.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 socialudvalgets indstil
ling til byrådet med anbefaling. 
Vedrørende punkt 2 (forslag til tidsplan) 
ønsker borgmesteren at afvente budgetse
minaret den 26. februar 1988.
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Teknikerbistand vedr. udarbejdelse af 
byggeprogram og dispositionsforslag for 
De gamles Hjem
Arkitektfirmaet Ejnar B. Olsen fremsender 
supplerende tilbudsskrivelse af 4. januar 
1988 vedrørende teknisk bistand til udar
bejdelse af byggeprogram og dispositions
forslag for De gamles Hjem. 
Socialforvaltningen meddeler, at dette 
indebærer, at der må meddeles en ekstra 
anlægsbevilling på kr. 23.000 excl. moms, 
dvs. ca. kr. 28.000 incl. moms. Financi- 
elt forudsættes beløbet at indgå i den 
kommende låneoptagelse til ombygningen 
af De gamles Hjem.
Socialudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling af, at der meddeles bevil
ling på maximalt kr. 23.000 excl. moms 
(kr. 28.000 incl. moms).
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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Undladelse af kursusdeling i skoleåret 
1988/89
Marbaekskolen og Skuldelev skole fremsen
der ansøgning om ikke-kursusdelt under
visning på 8. og 9. klassetrin i skoleå
ret 1988/89:
Marbaekskolen

8 ■ A, 8.B, 8.C, matematik, engelsk 
tysk.

og

9 ■ A, 9.C, 9.D, matematik, engelsk 
tysk og fysik.

t

Skuldelev skole
8.X, •CO matematik, engelsk 

tysk.
og

9.X, 9.Y, matematik, engelsk tysk
og fysik.

Lærerråd og skolenævn ved Marbaekskolen 
anbefaler ikke-kursusdelt undervisning 
(samlæsning).
Lærerrådet og skolenævn ved Skuldelev 
skole anbefaler ikke-kursusdelt undervis
ning.
Skolekommissionen vedtog på sit møde den 
14. december 1987, at fremsende sagen 
med anbefaling.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på sit 
møde den 25. januar 1988 og vedtog at 
fremsende denne med anbefaling. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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2.7- Tillægsbevilling til musikskolen
Musikskolelederen fremsender ansøgning 
om en tillægsbevilling på kr. 5.000,- 
til afholdelse af spilsammen-dag. 
Administrationen gør opmærksom på byrå
dets beslutning om, at der ikke ydes til
lægsbevillinger i indeværende år, såfremt 
der ikke kan anvises finansiering fra 
anden konto.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på sit 
møde den 25. januar 1988 og anbefaler 
en tillægsbevilling på kr. 5.000,- til 
lærerlønskontoen, som finansieres over 
kassebeholdningen 801 00 004-09.
Lise Lotte Due og Hanne Kyvsgaard indta
ger særstandpunkt.
Økonomiudvalgets flertal kan i møde den 
9. februar 1988 ikke anbefale en tillægs
bevilling .
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indtager sær standpunkt, idet 
de følger kulturelt udvalgs indstilling.
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||8. Udbygningsplan for fritidsområdet
Fritidsnævnet fremsender justeret udbyg
ningsplan for fritidsområdet med anbefa
ling.
Administrationen anbefaler forslaget med 
rettelser fra fritidsnævnets møde den 
10/12-87.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på sit 
møde den 25. januar 1988 og fremsender 
denne til byrådet med anbefaling. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling.
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. Radio Horns Herred
Radio Horns Herred fremsender ansøgning 
om et driftstilskud på kr. 5,- pr. ind
bygger for året 1988.
Administrationen kan oplyse, at der pr.
1. januar 1988 er 5.797 indbyggere, og 
det søgte driftstilskud vil derfor udgø
re kr. 28.985.
Beløbet er ikke afsat på 1988-budgettet.
I 1987 blev bevilget kr. 25.000,- til 
radioen som tillægsbevilling over kasse
beholdningen.
Administrationen gør opmærksom på byrå
dets beslutning om, at der ikke ydes til
lægsbevillinger i indeværende år, såfremt 
der ikke kan anvises finansiering fra 
anden konto.
Jægerspris kommune har oplyst, at de har 
bevilget tilskud på kr. 5,- pr. indbyg
ger.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på sit 
møde den 25. januar 1988 og anbefaler 
en tillægsbevilling på kr. 29.000,- som 
finansieres over kassebeholdningen 801
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00 004-09.
Hanne Kyvsgaard og Lise Lotte Due indta
ger særstandpunkt.
Økonomiudvalgets flertal (C + V) kan i 
møde den 9. februar 1988 ikke anbefale 
en tillægsbevilling.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indtager særstandpunkt, idet 
de følger kulturelt udvalgs indstilling.
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Filttæpper i klasseværelse
Skolelægen fremsender skrivelse af 
14/1-88, hvori det henstilles, at filt
tæpperne i børnehaveklassen på Marbæksko- 
len fjernes, idet der er 3 børn i klassen 
med allergiske lidelser og åndedrætsbes
vær .
Kulturelt udvalg behandlede sagen på mø
de den 25. januar 1988 og indstiller, 
at tæpperne udskiftes med linolium i lo
kalet, hvor den kommende 1. klasse skal 
være, idet børnehaveklassen skifter loka
le efter vinterferien.
Der søges en tillægsbevilling på kr. 
25.000,- som finansieres over kassebe
holdningen 801 00 004-09.
Økonomiudvalgets flertal (C + V) anbefa
ler i møde den 9. februar 1988, at udgif
ten til udskiftning af tæpperne med lino
lium i første omgang finansieres over 
skolens vedligeholdelseskonto.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indtager særstandpunkt, idet 
de følger kulturelt udvalgs indstilling.
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Rengøring på Marbækskolen
Sikkerhedsrepræsentanten og lærerrådsfor
manden på Marbaekskolen fremsender skri
velse om reducering af rengøringsniveauet 
på Marbaekskolen.
Skolenævnet har den 11/1-88 fået fore
lagt skrivelsen og kan tilslutte sig. 
Ledende skoleinspektør fremsender sagen. 
Skolekommissionen har på møde den 
18/1-88 behandlet sagen og opfordrer til, 
at der afholdes et møde mellem sikker
hedgruppen på Marbækskolen og byrådet. 
Samtidig støttes lærerrådets opfordring 
til byrådet om straks at sørge for, at 
rengøringsniveauet højnes til et accepta
belt niveau.
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt, 
idet hun ikke støtter lærerrådets opfor
dring til byrådet om straks at sørge for 
at rengøringsniveauet højnes til et ac
ceptabelt niveau, men på nuværende tids
punkt kun støtter at der bliver afholdt 
et møde.
Kulturelt udvalg behandlede sagen på sit 
møde den 25. januar 1988 og vedtog at 
anbefale skolekommissionens indstilling. 
Hanne Kyvsgaards særstandpunkt i skole
kommissionen ændres til, at hun godt kan 
gå ind for at der bliver afholdt et mø
de .
Lise Lotte Due følger Hanne Kyvsgaards 
særstandpunkt.
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Økonomiudvalget besluttede i møde den 9. 
februar 1988, at der afholdes møde med 
sikkerhedsgruppen på Marbækskolen. Borg
mesteren og formanden for kulturelt

f o r t s æ t t e s . . . .
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Fortsat
udvalg afholder mødet.
Økonomiudvalgets flertal (C + V) tilken
degiver, at man ikke er sindet at yde 
tillægsbevilling.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen følger skolekommissionens ind
stilling.

Borgmesterkontoret bemærker, at mødet 
med sikkerhedsgruppen afholdes den 22. 
februar 1988.
Udtalelse fra mødet vil foreligge ved 
byrådsmødet.
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Rengøring på daginstitutionsområdet
Socialudvalget besluttede på mødet den 
15.12.1987 at udsætte behandling af sag 
vedr. overdragelse af rengøringsopgaver
ne på 4 daginstitutioner til privat ren
gøringsfirma. I samme forbindelse er in
stitutionerne samt hovedsamarbejdsudval
get for det sociale område blevet fore
spurgt, om deres holdning til sagen. 
Socialudvalget det anbefales, at institu
tionerne snarest overgår til privat ren
gøringsfirma.
Birgit Bangshof Mortensen og Anni Skov 
indtager særstandpunkt, idet hidtidig 
rengøringsstandard ønskes opretholdt og 
begærer sagen til byrådet. 
Økonomiudvalgets flertal (C + V) fremsen
der i møde den 9. februar socialudval
gets indstilling til byrådet med anbefa
ling.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indtager særstandpunkt, idet 
hidtidig rengøringsstandard ønskes opret
holdt .
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Kopi af protokolside fra mødet den 11. 
februar d. å. i Hovedudvalget for det soci-- 
ale område vedlægges til byrådets orien
tering .
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Mål for ældrepolitikken i Skibby kommune
Byrådet afholdt den 1. oktober 1987 et 
orienteringsmøde til afklaring af mål 
for den fremtidige ældrepolitik. De til
kendegivelser der fremkom på dette møde, 
skulle danne grundlag dels for justerin
ger i social- og sundhedsplanen og dels 
for et forvaltningsmæssigt oplæg til 
brug for den senere endelig beslutning 
i politiske udvalg og byråd.
Der blev på ovenstående møde udarbejdet 
en liste over 10 delmål indenfor ældrepo
litikken, som byrådsmedlemmerne var eni
ge i.
Socialforvaltningen foreslår, at social
udvalget fremsender prioriterings- og 
tidsplan til byrådets endelige vedtagel
se, således at der tilvejebringes mulig
hed for, at borgere og personale kan ydes 
en mere præcis information om byrådets 
målsætning indenfor ældreområdet og kan 
indstille sig på de justeringer af områ
det, som målsætningen måtte give anled
ning til.
Socialudvalget fremsender forslag til 
tidsplan iflg. socialforvaltningens notat 
af 20. oktober 1987 med anbefaling - dog 
med flg. justeringer:
1. En del af ældreboliger på DGH kan 

først blive færdigetableret i 1989.
2. Den fælles leder af ældreinstitutions

området ansættes snarest muligt.
3. Pkt. 1989-3 og indtil 1991 (incl.) 

udsættes til efter byrådets afholdes 
af budgetseminar den 26.2.1988.

Økonomiudvalget fremsender i møde den
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Fortsat
9. februar 1988 socialudvalgets indstil
ling til byrådet med anbefaling. 
Vedrørende justeringer punkt 1 og 2 øn
sker borgmesteren at afvente budgetsemi
nar den 26. februar 1988.



24.
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Organisationsplan for ældreområdet
I fortsættelse af byrådets vedtagelse 
i mødet den 18- marts 1987 om at ændre 
organisationen således, at der ansættes 
en fælles leder af ældreinstitutionsområ
det, har sagen været yderligere drøftet 
med henblik på udarbejdelse af mere deta
illeret organisationsplan. Sagen har så
ledes været drøftet dels på ældreinstitu
tionsledermøde og dels på interne møder 
i forvaltningen.
Socialudvalget anbefaler en organisati
onsmodel med distriksgrupper, hvoraf en 
af grupperne er plejehjemmet Nordhøj. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådet med 
anbefaling -
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Køb af truck og transportbil samt godken
delse af kørselstakster
Beskæftigelsessekretariatet ansøger om 
en tillægsbevilling på kr. 98.000 til 
indkøb af
truck kr. 50.000
transportbil kr. 100.000,
der leases for kr. 4.000 pr.
måned i 3 år - 48.000
Der kan ikke anvises finansiering af be
løbet.
Økonomiudvalget behandlede denne ansøg
ning på sit december-møde, hvor sagen 
blev udsat, idet udvalget opfordrede be
skæftigelsesudvalget til at fremkomme 
med en takstpolitik.
Beskæftigelsesudvalget indstiller, at 
varebil og truck indkøbes. 
Beskæftigelseskonsulentens forslag til 
takster for kørsel, udført af Projekt 
Hanghøj, anbefales, dog foreslås taksten 
for afhentning af biler sat til kr. 
100,00 pr. bilvrag incl. moms. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
9. februar 1988 sagen til byrådets afgø
relse.
Der indhentes yderligere oplysninger fra 
beskæftigelseskonsulenten om transport
bil og truck.

....

y d k . /(% fé2 4*^"

Beskæftigelseskonsulenten fremsender 
supplerende og uddybende oplysninger i 
skrivelse af 11/2-88.
Af skrivelsen fremgår, at prisen for ind
køb af truck kan nedsættes til kr.

f o r t s æ t t e s ............
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Fortsat
16.500. Dette beløb samt beløb til lea
sing af transportbil, som opført på dags
ordenen, kan afholdes af de kalkulerede 
merindtægter fra takstbladet.
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Anskaffelse af flishugger til losseplad
sen
Det indstilles, at der anskaffes en ny 
flishugger til lossepladsen.
Anskaffelsen finansieres ved en tillægs
bevilling til konto 063 på kr. 150.000, 
hvoraf Skibby kommunes andel udgør 34% 
eller kr. 51.000.
Økonomiudvalget anbefaler i møde den 9. 
februar 1988 indkøb af flishugger og an
befaler tillægsbevilling på kr. 150.000 
Det anbefales yderligere, at Skibby kom
munes andel på kr. 51.000 afholdes af 
storskraldsordningen, idet dog dette fo
relægges til endelig godkendelse i tek
nisk udvalg.
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27. Skatteforvaltningens organisation pr.
1/3 1988
Skatteforvaltningen har den 2. februar 
fremsendt forslag til ændret organisati
onsstruktur, forslag til besættelse af 
ledige stillinger samt forslag til kom
mende edb-udvikling.
Sagen er delt i en lukket møde del og
en åbent møde del.
På lukket møde behandles skatteforvalt
ningens forslag om at besætte souschef
stillingen ved internt opslag.
Såfremt byrådet vælger at opslå stillin
gen externt, vil sagen bortfalde på å
bent møde.
Såfremt byrådet følger skatteforvaltnin
gens forslag om at besætte souschefstil
lingen internt, forelægges det samlede 
forslag til ændret organisation i skatte
forvaltningen pr. 1/3 1988 til byrådets 
godkendelse.
Forslaget til ændret organisation indebæ
rer blandt andet, at en assistentstil
ling nedlægges, samt at et besparet løn
beløb på ca. kr. 200.000 anvendes til 
indkøb af edb-udstyr, idet indkøbene vil 
blive samordnet med kommunens øvrige edb
udstyr .
(Den øvrige del af skatteforvaltningens 
indstilling, nemlig besættelse af fuld
mægtigstilling ved internt opslag, kan 
godkendes af økonomiudvalget og besættel
se af overassistentstilling ved internt 
opslag kan godkendes af kommunaldirektø
ren efter gældende regler. Byrådet skal

fortsættes....
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Fortsat
således ikke tage stilling til disse de
le .)
Økonomiudvalgets flertal (C + V) fremsen
der i møde den 9. februar 1988 skattefor
valtningens forslag til byrådet med anbe
faling.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen støtter indkøb af edb-udstyr, 
men kan ikke tilslutte sig, at det sker 
på bekostning af stillingsnedlæggelse.



28. Forslag til ændret åbningstid på rådhu
set
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Byrådet vedtog på sit møde den 20. janu
ar at tilbagesende følgende sag til nær
mere uddybning.
"Forvaltningschefgruppen har udarbejdet 
forslag af december 1987 til en ændret 
åbningstid for rådhuset. Forslaget skal 
dels ses som en forbedring af servicen 
overfor kommunens borgere, og dels som 
en lettelse i kommunens kassefunktion. 
Rådhusets nuværende åbningstid er:

Mandag - fredag, kl. 10 - 13 
Torsdag tillige kl. 16 - 18

Åbningstiden ønskes ændret således:
Mandag - fredag, kl. 9.30 - 12.30 
Torsdag tillige kl. 15.00 - 18.00

Forslaget har været behandlet på perso
nalemøder på rådhuset og i hovedudvalget 
for administrationen.
På baggrund af udtalelserne fra hovedud
valget indstiller forvaltningschefgrup
pen
at åbningstiden ændres som foreslået 
at formiddagskaffe i lighed med efter

middagskaffe indtages i forvaltninger
ne, og således at det er den enkelte 
forvaltnings afgørelse, hvilken af de 
to pauser, der er den "formaliserede" 
pause.

at de to frokosthold bevares uændret."
FC-gruppen har påny behandlet sagen på 
møde den 10. februar og fremsender med 
anbefaling.
Det kan tilføjes, at udgivelsen af næste 
Vejviser er planlagt til uge 19 (medio 
maj måned).

ZhuC /t Os/



29 Ulovlig beboelse af sommerhuse
I lighed med tidligere praksis har Skib
by kommune i efteråret 87 anmeldt en ræk
ke sommerhusejere for ulovlig helårsbebo
else af sommerhuse. På baggrund af en 
dom i Østre Landsret har Politimesteren 
i Frederikssund returneret anmeldelser
ne, idet han mener, han ikke længere kan 
få domme i sagerne.
Indstillingsbilag vedlagt.
Forvaltningen indstiller til byrådet, 
at politimesterens afgørelse påklages 
til statsadvokaten.
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Udtræden af ligningskommission
Medlem af ligningskommissionen, Erik Han
sen anmoder i skrivelse af 25. januar 
1988 om at måtte udtræde af ligningskom
misionen af helbredsmæssige årsager. 
Såfremt byråder godkender ansøgningen, 
skal A + SF udpeges nyt medlem til lig
ningskommissionen.
John G. Christensen er suppleant.
Da det er bekendt, at John G. Christen
sen fraflytter kommunen indenfor få måne
der, foreslås, at A + SF også udpeger 
en ny suppleant.



31.
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yalg af et medlem til amtsudvalget for 
skoleidræt
På byrådets konstituerende møde den 
4/12 1985 blev Erik Hansen valgt som med
lem af amtsudvalget for skoleidræt for 
funktionsperioden 1/1 1986 til 31/12 
1989.
Da Erik Hansen er udtrådt af byrådet, 
og der ikke ved konstitueringen blev ud
peget en suppleant, skal der udpeges et 
medlem for resten af perioden. 
Socialdemokratiet indstiller Kim Rock- 
hill som medlem af amtsudvalget.
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il* Efterretningssager
a)
Kommunens ansøgning om støtte fra Hoved
stadsrådet
Hovedstadsrådet meddeler i skrivelse af 
7. januar 1988, at kommunens ansøgning 
om støtte til 10 projekter er behandlet 
på møde den 18. december 1987.
Det blev besluttet ikke at imødekomme 
8 af kommunens ansøgninger.
Med hensyn til ansøgning om støtte til 
etablering af små vandrerhjem og cam
pingpladser henledes opmærksomheden på, 
at kommunen opfordres til at drøfte pla
nerne med Hovedstadsrådets plan- og mil
jøforvaltning .
De øvrige ansøgninger om henholdsvis 
støtte til etablering af affaldssorte
ringsanlæg og etablering af helleanlæg 
er endnu ikke færdigbehandlet og fore
lagt Hovedstadsrådet. Når en afgørelse 
foreligger vil kommunen blive oriente
ret.
Økonomiudvalget tog på sit møde den 9. 
februar 1988 sagen til efterretning.

b)
Rapport fra Kattegatudvalget
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Borgmester Bent Sørensen, Hundested har 
fremsendt udkast af 25/1-88 til besvarel
se af "rapport fra Kattegatudvalget af 
november 1987". Da Bent Sørensen ønskede 
byrådets kommentarer inden den 18. febru
ar 1988 har borgmester Gitte Schønemann 
svaret den 16. februar 1988, at Skibby

fortsættes.• * •
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Fortsat
kommune ikke har kommentarer til udka
stet.
Det er endvidere svaret, at Skibby by
råds eventuelle kommentarer ville blive 
fremsendt efter den 24/2-88.
Udkastet forelægges herefter til efter
retning for byrådet med bemærkning, at 
eventuelle kommentarer fra byrådets side 
videresendes til borgmester Bent Søren
sen.
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Industriområde Hanghøj - Fastsættelse 
af salgspriser
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Kommunalt ejede beboelsesejendomme - 
salg
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Ældreboliger på De Gamles Hjem - Projek
tering

4337
Mandag den 24. februar Formandens

initialer:

1988
kl. 17.00

i byrådssalen.



4338
Mandag den 24. februar Formandens

initialer:

1988
kl. 17.00

i byrådssalen.
Bedømmelse ved tjenestemandsansættelse
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Besættelse af souschefstilling i skatte
forvaltningen pr. 1/3 1988
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Meddelelser
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